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PROTOKÓŁ NR XIV/15 

z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 30 grudnia 2015 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

Ustawowa liczba radnych 29 

Stan faktyczny radnych  29 

Radni obecni    29 

 

Porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie XIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Podziękowania Klubu ZTA Zgierz za pomoc przy organizacji Mistrzostw Polski                            

w Zapasach. 

3. Uwagi do porządku obrad XIV sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

7. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z realizacji 

rocznego planu kontroli. 

8. Przyjęcie sprawozdania Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego z wykonania planu 

pracy Rady Powiatu Zgierskiego za 2015 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2016: 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej, 

b) odczytanie opinii komisji stałych i wniosków radnych, 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

d) odczytanie stanowiska Zarządu w sprawie opinii komisji i wniosków radnych, 

e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich głosowanie, 

f) głosowanie nad uchwałą budżetową. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2016-2022. 

11. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) rozpatrzenia skargi na działanie Starosty Zgierskiego; 

b) uchylenia uchwał Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie rozpatrzenia skarg na Starostę 

Zgierskiego; 

c) zmiany uchwały Nr II/8/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 5 grudnia 2014 r.                  

w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji; 

d) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2016; 

e) zamiaru przekształcenia Szkoły Mistrzostwa Sportowego – Liceum 

Ogólnokształcącego im. Mikołaja Kopernika w Aleksandrowie Łódzkim; 

f) podjęcia przygotowań do utworzenia Bursy w Aleksandrowie Łódzkim; 

g) określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do gimnazjum publicznego; 

h) określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do publicznych placówek 

zapewniających opiekę i wychowanie uczniom w okresie pobierania nauki poza 

miejscem stałego zamieszkania; 

i)  udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie Miastu Zgierz na 

dofinansowanie organizowania międzygminnego transportu zbiorowego na terenie 

Powiatu Zgierskiego. 

12. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

13.  Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

14.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15.  Oświadczenia i wnioski radnych. 
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16.  Zamknięcie obrad XIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Rady Powiatu Zgierskiego Iwona Dąbek otworzyła XIV sesję Rady Powiatu 

Zgierskiego o godz. 10
10

.  

Stwierdziła prawomocność obrad na podstawie listy obecności. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Powitała radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  

w Zgierzu oraz pozostałych gości. Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę na nowy sprzęt nagłaśniający.  

 

Ad. 2 

Prezes Klubu Zgierskiego Towarzystwa Atletycznego Jarosław Majka złożył podziękowania 

Staroście Zgierskiemu, członkom Zarządu Powiatu Zgierskiego i radnym za pomoc przy 

organizacji Mistrzostw Polski w Zapasach. W dowód podziękowania wręczyli Staroście 

symboliczne medale. Następnie zaprezentowany został krótki film z tych Mistrzostw. 

 

Trener Marian Filipowicz przedstawił wyniki uzyskane przez zawodników Klubu ZTA                      

w roku bieżącym, i tak: 

 Roksana Zasina zdobyła II miejsce na Igrzyskach Europejskich,  

 pięciu zawodników walczyło na Mistrzostwach Europy, 

 zdobyli 14 medali na Mistrzostwach Polski, w tym 4 złote.  

W 2016 roku głównym celem, który przyświeca Zarządowi i trenerom Klubu ZTA jest  

zakwalifikować przynajmniej jednego zawodnika na Igrzyska Olimpijskie do Rio. 

  

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że grupa radnych oraz dyrektorzy dwóch placówek 

powiatowych (Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Zgierzu i Domu Dziecka                              

w Dąbrówce) zwrócili się z prośbą o udział samorządu powiatowego w akcji charytatywnej 

dotyczącej pomocy w leczeniu, w ratowaniu zdrowia i życia wychowawcy z Domu Dziecka 

w Dąbrówce Pani Bożeny Nowickiej – Kosiewicz. 

 

Pan Andrzej Kosiewicz  poprosił o wsparcie akcji „Znajdź w sobie Anioła” dotyczącej 

pomocy w zbieraniu funduszy na nierefundowany lek. Żona 9 lat temu zachorowała na 

nowotwór.  Przez 9 lat jakoś sobie dawali z tym radę. Po 9 latach nowotwór się odnowił                    

i jedyną pomocą i szansą jest właśnie ten nierefundowany lek. Prowadzonych jest wiele akcji, 

wsparła ich również Rada Miasta Zgierza, Rada Gminy Zgierz, Rada Miejska w Ozorkowie, 

Rada Miejska w Aleksandrowie Łódzkim, a teraz proszą o włączenie się do akcji Radę 

Powiatu Zgierskiego. Osoby chcące udzielić wsparcia mogą kontaktować się z radną Bożeną 

Palmowską.  

 

Informatyk w Starostwie Powiatowym w Zgierzu Adrian Oszajca poinstruował radnych,  

jak korzystać z systemu do głosowania.  

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że głosowania również odbywać będą się, jak dotychczas 

przez podniesienie ręki. 

 

Ad. 3 

Przewodnicząca Rady oświadczyła, iż realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia 5 czerwca 

1998 r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia  

23 grudnia 2015 r., wprowadza do porządku obrad XIV sesji (w pkt 11j i 11 k) projekty 

uchwał w sprawach: 
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1) zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r.  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2015; 

2) zmiany uchwały nr III/18/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r.  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 

2015-2022. 

Jednocześnie Zarząd w dniu 30 grudnia 2015 r. przekazał projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2015 z prośbą                        

o wprowadzenie do porządku obrad XIV sesji. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad w pkt 11l 

projektu uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2015. 

Za przyjęciem głosowało    27 radnych. 

Przeciw głosowało       0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu      2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                     

z głosowania nr 1 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Podziękowania Klubu ZTA Zgierz za pomoc przy organizacji Mistrzostw Polski                                   

w Zapasach. 

3. Uwagi do porządku obrad XIV sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

7. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z realizacji 

rocznego planu kontroli. 

8. Przyjęcie sprawozdania Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego z wykonania planu 

pracy Rady Powiatu Zgierskiego za 2015 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2016: 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej, 

b) odczytanie opinii komisji stałych i wniosków radnych, 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

d) odczytanie stanowiska Zarządu w sprawie opinii komisji i wniosków radnych, 

e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich głosowanie, 

f) głosowanie nad uchwałą budżetową. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2016-2022. 

11. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) rozpatrzenia skargi na działanie Starosty Zgierskiego; 

b) uchylenia uchwał Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie rozpatrzenia skarg na Starostę 

Zgierskiego; 

c) zmiany uchwały Nr II/8/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 5 grudnia 2014 r.                 

w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji; 

d) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2016; 

e) zamiaru przekształcenia Szkoły Mistrzostwa Sportowego – Liceum 

Ogólnokształcącego im. Mikołaja Kopernika w Aleksandrowie Łódzkim; 

f) podjęcia przygotowań do utworzenia Bursy w Aleksandrowie Łódzkim; 

g) określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do gimnazjum publicznego; 

h) określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do publicznych placówek 

zapewniających opiekę i wychowanie uczniom w okresie pobierania nauki poza 

miejscem stałego zamieszkania; 
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i) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie Miastu Zgierz na 

dofinansowanie organizowania międzygminnego transportu zbiorowego na terenie 

Powiatu Zgierskiego; 

j) zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2015; 

k) zmiany uchwały nr III/18/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r. 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego            

na lata 2015-2022; 

l) ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2015. 

12. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

13.  Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

14.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

16.  Zamknięcie obrad XIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Radny Michał Pilarski rozumie, że dzisiejsze głosowania elektronicznie należy traktować 

jako testowe, bo jeżeli nie, to jest to niezgodne ze Statutem Powiatu Zgierskiego. Należy 

wprowadzić zmianę do Statutu, że takie głosowanie jest dopuszczone. Oczywiście formalnie 

możemy testować system, ale dalej głosować przez podniesienie ręki. 

 

Przewodnicząca Rady nie widziała potrzeby wprowadzania do Statutu informacji                              

o głosowaniu elektronicznym. Jak już wcześniej zapowiadała, głosowania będą odbywać się 

przy użyciu systemu oraz jak dotychczas przez podniesienie ręki. Tylko spróbujmy to 

skoordynować.  

 

Radny Wojciech Brzeski uważał, że usprawnieniem będzie, jeżeli Przewodnicząca (jak do tej 

pory) przystępując do przeprowadzenia głosowania mówiła:  kto jest za proszę o podniesienie 

ręki i naciśnięcie odpowiedniego przycisku, żeby to odbywało się jednocześnie – jak                       

w Sejmie. 

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że właśnie o tę koordynację chodzi, spróbujmy nad tym 

popracować.  

 

Ad. 4 

Uwag do protokołu z XIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z XIII sesji.  

Za przyjęciem głosowało  28 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła. Wydruk z głosowania nr 2 stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu. 

                      

Ad. 5 

Radny Krzysztof Łebedowski złożył interpelacje dotyczące: 

1) wniosków pokontrolnych Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi - załącznik nr 6  

do protokołu; 

2) wycięcia starych drzew przy pasie drogi powiatowej Nr 2513E w miejscowości 

Maszkowice,  gm. Ozorków - załącznik nr 7 do protokołu. 
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Radna Bożena Palmowska złożyła interpelacje dotyczące: 

1)  Centrum Kultury, które ma powstać w Zgierzu. W Dzienniku Łódzkim z 15 grudnia br. 

ukazał się artykuł, w którym w ogóle nie jest napisane, że powiat będzie 

współuczestniczył i finansował to Centrum w Starym Młynie. Podane jest, że ten cel jest 

sfinansowany z budżetu miasta. Czytając ten artykuł radna była bardzo zdziwiona.                       

W związku z tym zadaje pytanie, czy Starosta coś wie na ten temat, czy powiat będzie 

uczestniczył w rozbudowie, w remoncie tego Starego Młyna, czy tylko miasto Zgierz. 

Ponadto radna wie, że MDK finansuje powiat, a w artykule jest informacja, że budżet 

miasta. Zatem nie wie, czy osoba pisząca ten artykuł nie ma rzetelnych informacji,                      

czy rzeczywiście jakieś zmiany nastąpiły; 

2) ronda pineskowego na ul. Kasprowicza w Zgierzu. Miała głosy osób korzystających                       

z tego ronda. W związku z tym chciałaby wiedzieć od osób, które przeprowadziły odbiór 

tego ronda, czy rzeczywiście ono zdaje egzamin, czy nie ma wypadków, czy jakieś 

poprawki będą wprowadzone ze względu na bezpieczeństwo. 

 

Radny Michał Pieruń złożył interpelację dotyczącą przejścia dla pieszych na                                     

ul. Gałczyńskiego przy ul. Suchowolca w Zgierzu. W tym temacie składał już interpelacje.                       

Jednak w trakcie od uzyskanej odpowiedzi do dzisiejszej sesji na przejściu tym miał miejsce 

kolejny wypadek - dwie osoby zostały potrącone. W związku z tym radny prosił,                                 

aby zintensyfikować działania, bo sprawa jest naprawdę bardzo poważna. 

 

Radny Dominik Gabrysiak złożył interpelację dotyczącą wyników kontroli Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi - załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Radny Michał Pilarski był zainteresowany, czy są już wnioski pokontrolne Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi z doraźnej kontroli gospodarki finansów Powiatu Zgierskiego 

dotyczące sytuacji Centrum Medycznego „Boruta” Sp. z o. o. w Zgierzu. Czy Starosta złożył 

zawiadomienie do jakichkolwiek organów zewnętrznych dotyczące tej sytuacji, jeżeli tak to 

radny prosi o przekazanie jego treści lub czy zamierza do jakichkolwiek organów się zwracać. 

Radny pyta o to, w kontekście oświadczenia Starosty w Pulsie Powiatu, które w opinii 

radnego było trochę przedwczesne, o tym że wszystko jest w porządku. Radny prosił                 

o przekazanie złożonej dokumentacji.    

 

Radna Krzysztofa Kubiak nawiązała do interpelacji dotyczącej organizacji ruchu na                         

ul. Kasprowicza w Zgierzu. Uważa, że rondo zdaje egzamin. Kwestia jest tylko jedna, jakby 

częściej Wydział Ruchu Drogowego lub inna służba Komendy Powiatowej Policji (tutaj  

słowa skierowane do Komendanta Powiatowego Policji) od czasu do czasu nawet na pieszo 

próbowała analizować jazdę kierowców. My naprawdę jeździmy na pamięć,                                   

nie respektujemy pionowych znaków. Według radnej to rondo jest bardzo dobrze 

oznakowane. Tam potrzebna jest tylko dobra kontrola. 

Następnie radna odnosząc się do interpelacji dotyczącej ul. Gałczyńskiego  przekazała,                    

że Komisja Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego na ostatnim posiedzeniu przyjęła 

wniosek o kompleksowy przegląd organizacji ruchu na ul. Gałczyńskiego w Zgierzu,                         

ze szczególnym uwzględnieniem przejść dla pieszych.                                 

 

Radny Zbigniew Antczak w imieniu firm taksówkarskich w Zgierzu zapytał, czy jest 

możliwość  przedłużenia postoju taksówek na ul. Gałczyńskiego przy przejściu dla pieszych 

na wysokości ul. Kamiennej. Przed przejściem dla pieszych są 4 miejsca postojowe, 

natomiast za przejściem jest jeszcze zatoka, na której można było by przynajmniej dwa 

stanowiska jeszcze przeznaczyć na  postój taksówek. Kierowcy nie mają  gdzie zaparkować, 

to jest ich miejsce pracy,  a w tej zatoczce parkują prywatne samochody. 
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Radna Bożena Palmowska zwróciła uwagę, że w  interpelacjach podnoszona jest sprawa 

dotyczącą Centrum Medycznego „Boruta” Sp. z o. o. w Zgierzu. Była zainteresowana,                 

co takiego się stało, czy rzeczywiście odeszli pacjenci, czy zamknięte jest to Centrum.  Z tego 

co radna wie, to bardzo dużo korzyści mamy, pacjentów też mamy, pacjenci są bardzo 

zadowoleni. Radna poprosiła o przedstawienie w dokumencie takich zysków i strat co 

zyskaliśmy, co straciliśmy. Jeżeli chodzi o pacjentów to uważa, że pacjenci zyskali.    

 

Radny Michał Banaszczyk zapytał, na jakim etapie postępowania jest zwrot niesłusznie 

pobranych pieniędzy przez Ekumeniczne Centrum Dialogu, Religii i Kultur działające                                 

w Ozorkowie, czy została skierowana sprawa do organów ścigania, bo takie działania były 

brane pod uwagę. 

 

Radny Grzegorz Kuna chciał wiedzieć, czy może jednak dojdzie do skutku odtworzenie 

Komisariatu Policji w pełnym wydaniu w Strykowie. 

 

Radny Witold Kosmowski złożył interpelacje: 

1) na wczorajszej Komisji Starosta poinformował, że jeżeli samorząd Aleksandrowa 

Łódzkiego wycofa się z dofinansowania autobusu linii nr 2 to Starostwo też będzie 

rozważało wycofanie się z finansowania tego połączenia. Radny nie ukrywa, że wspólnie 

z radną Marią Sobczak zabiegali o utworzenie tego połączenia. Poprosił Starostę                          

o przeanalizowanie  sytuacji, gdy Aleksandrów Łódzki wycofania się, o pójście w innym 

kierunku np. do Głowna. Uważa, że autobus na trasie Stryków – Zgierz ma bardzo duże 

obłożenie. Nasza inicjatywa była spowodowana tym, że w okolicach Strykowa powstają 

centra handlowe, które zatrudniają dużo mieszkańców z naszego regionu. Jeśli nie będzie 

takiego połączenia to oczywiście magazyny te znajdą pracowników w innych regionach 

naszego województwa. Najszybciej z Łodzi. Radny uważa, że nie możemy pozwolić sobie 

na to, żeby tę linię utracić tym bardziej, że jako jeden z największych powiatów w Polsce 

płacimy tylko 110.000 zł to niecałe 10.000 zł miesięcznie. Uważa, że przy naszych innych  

wydatkach nie jest to jakaś znaczna kwota; 

2) do 26 października 2015 r. były w ramach RPO województwa łódzkiego przyjmowane 

wnioski na przebudowę dróg. Zapytał, czy Powiat Zgierski pokusił się o złożenie 

wniosków. Jeśli się nie pokusił to dlaczego. Radny poinformował, że jest tam wysokie 

dofinansowanie ok. 80% kosztów własnych beneficjenta,  a 15%  wkładu własnego.                        

Z pewnością byłby to duży zastrzyk dla powiatu, a na pewno znaleźlibyśmy takie drogi, 

które nadają się do remontu. Jedno z założeń dotyczyło centrów logistycznych bądź 

powstających firm. W okolicach Ozorkowa a teraz i Gminy Ozorków rozbudowuje się 

centrum dystrybucyjne Tubądzin i za chwilę powstanie kolejna nowa inwestycja. Akurat 

przy tych magazynach w 100% znajdują się drogi powiatowe, więc ładnie by się 

wpisywały w ten układ komunikacyjny, a także w ten wniosek; 

3) zapytał, który Wydział składał wnioski do Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi. 

 

Radna Lidia Elert zastanawiała się, czy jeżeli Aleksandrów Łódzki zrezygnowałby 

rzeczywiście z współfinansowania autobusu linii nr 2, czy nie można byłoby wspólnie                       

z Gminą i Miastem Ozorków pokusić się, aby taka komunikacja nadal trwała. W Ozorkowie 

jest bardzo duże bezrobocie, więc zasadne byłoby utworzenie takiej komunikacji. 

 

W opinii radnej Krzysztofy Kubiak rozwinięcie linii autobusowej, jeżeli nie na Aleksandrów 

to na Głowno rzeczywiście byłoby bardzo skuteczne. Z Ozorkowa do Zgierza jest połączenie, 

natomiast ze Strykowa czy Głowno do Zgierza nie ma.  

 

Opinie do materiałów zgłoszonych na XIV sesję stanowią załącznik nr 9 do protokołu.  
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Ad. 6  

Nie zabierały głosu osoby niebędące radnymi. 

 

Ad. 7 

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z realizacji rocznego planu 

kontroli stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  Józef Dziemdziela przedstawił sprawozdanie. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie sprawozdania.  

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 3 stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 8 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego z wykonania planu pracy Rady 

Powiatu Zgierskiego za 2015 rok stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła sprawozdanie. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie sprawozdania.  

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosował     1 radny. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 4 stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 9a)  

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu  Powiatu Zgierskiego na rok 2016 stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu  Powiatu Zgierskiego na rok 2016                             

po autopoprawkach stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Skarbnik Powiatu Zgierskiego Iwona Stańczyk przedstawiła projekt uchwały po 

autopoprawkach. 

 

Ad. 9b) 

Przewodnicząca Komisji do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu Lidia Elert przedstawiła 

pozytywną opinię Komisji do projektu uchwały w zakresie dotyczącym Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Michał Pilarski przedstawił 

pozytywną opinię Komisji do projektu uchwały w zakresie dotyczącym Komisji                                  

- po autopoprawkach. 

 

Przewodnicząca Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej Maria Sobczak przedstawiła 

pozytywną opinię Komisji do projektu uchwały w zakresie dotyczącym Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Krzysztof Jurek przedstawił 

pozytywną opinię Komisji do projektu uchwały w zakresie dotyczącym Komisji                                 

– po autopoprawkach. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Łukasz Wesołowski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do projektu uchwały w zakresie dotyczącym Komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetowo-Finansowej  Ilona Zinser przedstawiła pozytywną opinię 

Komisji do projektu uchwały - po autopoprawkach. 

 

Przewodniczący Komisji Statutowo-Prawnej Tomasz Jędrzejczak przedstawił pozytywną 

opinię Komisji do projektu uchwały - po autopoprawkach. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej 

Włodzimierz Pietruszewski przedstawił pozytywną opinię Komisji do projektu uchwały                 

w zakresie dotyczącym Komisji. 

 

Ad. 9c) 

Uchwała Nr I/222/2015 z dnia 9 grudnia 2015 roku Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii dotyczącej projektu budżetu Powiatu Zgierskiego 

na 2016 rok stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Skarbnik odczytała uchwałę. Jednocześnie zaznaczyła, że uwagi wskazane w opinii zostały 

naniesione autopoprawką do projektu budżetu. 

 

Ad. 9d) 

Starosta Zgierski Bogdan Jarota oznajmił, że w związku z tym, że nie było żadnych 

wniosków formalnych Zarząd podtrzymuje projekt budżetu przedłożony Radzie. 

 

Ad. 9e) 

Radny Krzysztof Łebedowski nie wie, czy już jest lista projektów, które ze Starostwa zostały 

zatwierdzone, jeśli chodzi o dofinansowanie. Dzisiaj jest ostatni dzień, kiedy ta lista powinna 

się ukazać. Podkreślił, że została stworzona Strategia budowy dróg Powiatu Zgierskiego                      

i niestety nic z tej Strategii nie jest zawarte w budżecie na 2016 rok. Robimy coś i się tego nie 

trzymamy. To tak, jakby jechać samochodem, ale nie wiadomo dokąd. Radny nadal będzie się  

upierał, żeby te zadania, które są w Strategii realizować. Ta Strategia czemuś służyła. Radny 

nie chciałby, żeby była taka sytuacja, jaka była w poprzedniej kadencji, gdzie podczas 

wydzierżawienie gruntów Centrum Medycznego „Boruta” pominięto głos radnych. Wielu                   

z tych radnych, którzy są tutaj dzisiaj na sali, na pewno też się nie zgadza z tym co się stało - 

rozmawiał z tymi radnymi. Chciałby, żebyśmy wiedzieli nad czym głosujemy i jeśli coś 

robimy to, żebyśmy to realizowali. Zrobiliśmy Strategię i zadania w niej zawarte powinny  

być wpisane w budżecie. Jeśli nie ma na to pieniędzy, to po co Strategia. Radny rozumie,                  

że nadwyżka, ale jaką mamy pewność, że z tej nadwyżki będzie zrobione to, co jest                           

w Strategii, a nie będzie zrobione coś innego, bo ktoś tam będzie pierwszy. Uważa,                            

że  powinniśmy trzymać się tej Strategii i powinniśmy to dopisać.         

 

Radny Tomasz Jędrzejczak, w imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość, wnioskował                      

o przerwę.  

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę o godz. 11
20

. 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady o godz. 11
30

. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o stanowiska Klubów Radnych do budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2016.  
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Przewodniczący Klubu Radnych Polskie Stronnictwo Ludowe Sławomierz Janiszewski 

powiedział, iż „oczywistą jest rzeczą, że dzisiaj dyskutujemy nad bardzo ważnym 

dokumentem, którym jest budżet powiatu na przyszły rok. Uchwalamy ten dokument                        

w sposób bardzo demokratyczny, co jest niezwykle ważne.  Ten dokument był przedmiotem 

obrad wielu Komisji. Sam uczestniczę w dwóch Komisjach i wiem, jak był wnikliwie 

dyskutowany, szczególnie na Komisji Budżetowo-Finansowej. Komisja ta wielokrotnie 

zajmowała się różnymi sprawami w kwestii dotyczących kosztów, wydatków, możliwości  

uzyskania określonych dochodów. Komisja zaopiniowała ten budżet pozytywnie odnosząc się 

do wielu kwestii. Jest to zrozumiałe, że niektóre postulaty radnych, gdyby było więcej 

pieniędzy, byłyby zrealizowane. Ustaliliśmy na zasadzie pewnego konsensusu, że niektóre 

kwestie będą realizowane (nawiązuję do głosu radnego Krzysztofa Łebedowskiego). 

Ustaliliśmy pewien konsensus, który umożliwi realizację postulatów, tych które nie zostały 

dotychczas zrealizowane. Ten konsensus myślę, że powinien dzisiaj obowiązywać także. 

Jeżeli przeniesiemy dyskusję z posiedzeń Komisji do odpowiedzialności naszej, nie powinien 

przejawiać się (ja nie mam wpływu oczywiście na kwestię głosowania radnych) nie powinien 

w żadnym wypadku tak sądzę, jeżeli będziemy konsekwentni w stosunku do tego, co było na 

poszczególnych komisjach i pewnego kompromisu i jednocześnie pewnej odpowiedzialności 

za działalność powiatu, nie powinno być uzewnętrzniane poprzez jakieś takie rzeczy, które by 

dyskredytowały to, co ustaliliśmy na komisjach.  Oczywista, polityka ma swoje racje,                   

ale warto byłoby ażebyśmy wkraczali w nowy rok de facto z budżetem, który po raz pierwszy 

w tym składzie Rada Powiatu ustala, bo wiemy o tym, że poprzedni budżet był 

skonstruowany przez Radę Powiatu, de facto podejmowane były czynności przez Zarząd 

Powiatu poprzedni z możliwościami raczej z naszej strony dość ograniczonymi. Apeluję               

w tym zakresie, nie dlatego żebym  uważał że tu od razu wszystkich przekonam, ale to by 

stanowiło jedną bardzo ważną rzecz. Różnimy się i to dobrze, w wielu rzeczach, ale w tym 

akcie i tu Klub PSL apeluje do radnych pozostałych klubów i niezależnych, ażeby 

zademonstrować tutaj wolę prezentacji stanowiska w zakresie budżetu jako niezwykle 

ważnego do realizacji wielu zadań, które będziemy w przyszłym roku realizować. I druga 

kwestia niezwykle ważna, moim zdaniem istotna. Trzeba sobie jasno powiedzieć, że stoimy 

przed trudnymi wyzwaniami w zakresie realizacji różnych ambitnych przedsięwzięć, które 

zaplanowaliśmy w czasie tego roku, łącznie z tą Strategią  rozwoju dróg – będę tę sprawę 

pilotował, jestem inicjatorem wprowadzenia tego do planu pracy Rady. Myślę, że ten 

dokument, który po raz pierwszy został przedstawiony nam radnym, jest dokumentem 

właściwym. Oczywistą jest rzeczą, że mogą być przeszkody w zakresie realizacji finansów, 

ale nie tylko w tej dziedzinie mogą być przeszkody, ale także w każdych innych. Musimy iść 

także na pewien kompromis. To jest budżet przedstawiony przez Zarząd Powiatu tej kadencji. 

To jest budżet, nad którym pracował Zarząd, Skarbnik, służby finansowe, to jest budżet, nad 

którym pracowaliśmy my. Generalnie, co wynika, proszę zauważyć z punktu dotyczącego 

poprawki, poprzez naszą żmudną pracę i odpowiedzialność na komisjach nie składaliśmy 

dzisiaj stu poprawek po to, żeby de facto deprecjonować tę uchwałę. Klub PSL popiera ten 

budżet skonstruowany w takiej formule. I apeluję jednocześnie do pozostałych radnych                  

o poparcie tego budżetu.”           

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Obywatelska Krzysztof Kozanecki zwrócił 

uwagę, że „przede wszystkim budżet musi zapewniać stałe, bezpieczne funkcjonowanie 

wszystkich jednostek organizacyjnych powiatu, których jest bardzo dużo, zatrudniamy wielu 

pracowników i to jest naszym obowiązkiem, żeby przez 12 miesięcy roku 2016 tym 

jednostkom nie zabrakło funduszy. To jest podstawowy blok, na którym powstaje reszta, 

nadbudowa projektu w budżecie. Ta nadbudowa to inwestycje, których zawsze jest za mało. 

Ale nigdy też nie było tak, żeby przy pierwszym uchwalaniu budżetu była zaplanowana 

większość inwestycji, która znajduje się w tym budżecie na koniec danego roku 

kalendarzowego.  Każdy budżet jest zmieniany kilkanaście razy. Wpływa na to życie, wpływa 

na to fakt, że mamy nadwyżkę, wpływa na to fakt, że są jakieś oszczędności z akcji zima                         
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i wtedy realizujemy te inwestycje, które są wcześniej proponowane przez poszczególnych 

radnych. O tym mówił radny Janiszewski. Komisja Budżetowo-Finansowa, w której mam 

zaszczyt uczestniczyć jako obserwator i przedstawiciel Zarządu zawarła swojego rodzaju 

takie dżentelmeńskie porozumienie, że będzie w trakcie roku kalendarzowego proponować 

radnym do realizacji inwestycje tak, by Powiat Zgierski  rozwijał się harmonijnie                                 

i proporcjonalnie do wszystkich swoich granic. Należy również zwrócić uwagę, że po raz 

pierwszy od dłuższego czasu projekt budżetu zakłada 5% podwyżkę dla pracowników 

wszystkich z wyjątkiem nauczycieli, ponieważ ta grupa zawodowa rządzi się innymi 

regulacjami prawnymi. Klub Radnych PO będzie popierał projekt budżetu.”       

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Michał Pilarski przyznał, że „dziś 

rzeczywiście rozmawiamy o pierwszym budżecie Starosty Jaroty. Niemniej jednak chcę 

przypomnieć wiele pytań radnych o konkretne inwestycje, o te najważniejsze, które się po 

prostu nie znalazły w tym budżecie. Czy to jest remont chodnika rozpadającego się                             

i zagrażającego bezpieczeństwu dzieci przed  Szkołą Podstawową Nr 1 w Zgierzu, który jest 

obiecywanym, a go nie ma. Remont ulicy Maszkowskiej w Ozorkowie, remont ulicy 

Południowej w Ozorkowie – tego nie ma. Są mgliste obietnice. Boisko przy Zespole Szkół                                       

Nr 1 im. Cebertowicza w Głownie, co z nim będzie, jak to będzie zrobione, kiedy, z jakich 

środków – tego nie wiemy. Są mgliste obietnice. Jak bym miał zacząć wymieniać wszystkie 

uwagi i prośby, o które w imieniu mieszkańców tego powiatu i swoich wyborców zwraca się 

kolega Krzysztof Łebedowski, to bym musiał tu stać dwie godziny. Ale przypomnę tylko 

remont drogi z Leśmierza do Parzyc. Od tego możemy zacząć, bo to jedna z ważniejszych,               

a skończywszy na tych nieszczęsnych barierkach ograniczających drogę powiatową                         

w Maszkowicach, które też mają być robione, a jak straszyły tak straszą, a były wielokrotnie 

zgłaszane. Ja marketingiem politycznym i dynamiką obietnic wyborczych zajmuję się już 

kilkanaście lat. Przypomnę tutaj w ramach dygresji pewnego niegdyś prominentnego  

działacza jednej z sił politycznych, który był członkiem tej Rady, kiedy w początkowej fazie 

istnienia powiatu był zapytany o to, jaki jest jego program wyborczy, to odpowiedział                     

w rozmowach koalicyjnych szmery, bajery, kasy chorych, rowery i się jakoś cztery lata 

opęka. Takie podejście, mamy wrażenie, było, jest i chyba przyświecało konstruowaniu tego 

budżetu. Natomiast jedna rzecz jest ważna.  Pan Starosta Jarota wymyślił bardzo fajną rzecz.      

I to panowie ku nauce, panie ku przestrodze, jeżeli żona zwróci się do was o zakupienie 

torebki w tym miesiącu, zawsze możecie powiedzieć kochanie mam zaplanowany budżet, ale 

jeżeli zostanie nadwyżka, albo będą oszczędności, to my takich torebek kupimy pięć, a na 

koniec miesiąca powiecie nie było, albo były ważniejsze wydatki. Bardzo fajna metoda Panie 

Starosto, w ten sposób można obiecać wszystkim. Są radni ze Strykowa - chłopaki co tam 

chcecie z nadwyżki, zrobimy wszystko. Są radni z Ozorkowa - co tam Pani Lidziu zrobimy.               

Z nadwyżki zrobimy wszystko, będzie fajnie, będzie pięknie. Są radni reprezentujący służbę 

zdrowia, no więc co zrobimy panowie z nadwyżki i z oszczędności zrobimy wszystko. 

Wszystko się da zrobić z nadwyżki i oszczędności, tylko jeszcze trzeba wierzyć Panie 

Starosto i ufać w to, że jest taka chęć. My w to nie wierzymy, bo tak jak przytoczył tutaj 

wypowiedź radny Gabrysiak w poprzedniej kadencji Platforma Obywatelska była przeciw 

przekształceniu w prywatną spółkę Szpitala Boruty. Dzisiaj pewnie jest za, ale wychodzi na 

to, że tylko PSL jest za, bo jasnej deklaracji nie słyszeliśmy. I jeszcze jedna rzecz, która 

wyniknęła dzisiaj. Pan Starosta chce zabrać mieszkańcom Zgierza dofinansowanie do linii 

autobusowej nr 2, rzędu 10 tysięcy złotych miesięcznie mniej więcej, a w budżecie mamy 

zaplanowany zakup nowego samochodu – na tą linię? Dlatego biorąc to wszystko pod uwagę 

Klub PiS nie może poprzeć tego budżetu.”     

 

Radny Sławomierz Janiszewski odniósł się do wypowiedzi przedmówcy. „Szanując Pana 

radnego, każdy może złożyć wniosek, żyjemy w demokratycznym państwie. Ten finalny 

wniosek, wystarczyło by po prostu przedstawić jednozdaniowo i każdy by to zrozumiał mniej 

lub bardziej. Ja nie rozumiem tego wniosku z punktu widzenia naszej wspólnej pracy na 
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komisjach i konsekwencji głosowań poszczególnych członków Klubu PiS na poszczególnych 

komisjach. Jest to dla mnie wewnętrzna sprzeczność, no ale ja nie odpowiadam za kwestię 

pewnej polityki. To po pierwsze. A po drugie, pozwoliłem sobie zabrać głos wyjątkowo, 

dlatego że chciałbym, ażeby kolejne budżety, które mam nadzieję, że będziemy uchwalać 

były uchwalane w taki sposób odpowiedzialny i tak demokratyczny, jak był konstruowany ten 

budżet. I z tokiem rozumowania - dlatego poprosiłem jeszcze raz o głos - z argumentami, 

które Pan radny przewodniczący Klubu przedstawił - powiem szczerze - obrażają mnie. 

Przykro mi, że tak formułuję na koniec roku, bo za chwilę może będziemy sobie życzliwi                  

i tak powinno być, składać życzenia, ale obrażają mnie. Dlatego że zastanawiam się, co ja tu 

robię przez te kilka miesięcy, jeżeli pracujemy nad formułowaniem najważniejszego aktu 

budżetu, gdzie na komisjach mówimy tak i zgadzamy się. Jak Pan radny przedstawia na temat 

sprawę komunikacji to przepraszam, Pan nie ma komunikacji ze swoimi radnymi. Ostatnie 

wczorajsze posiedzenie Komisji Budżetowo-Finansowej - wyjaśniliśmy sytuację. Czas i pora, 

albo będziemy poważnie siebie traktować, albo będzie niepoważnie. Ustaliliśmy, umowa 

wygasa we wrześniu przyszłego roku, w budżecie zawarliśmy to, dlatego że to jest normalne 

oczywiste, ale jednocześnie Komisja Budżetowo-Finansowa jednogłośnie podjęła decyzje,                 

że zapraszamy na posiedzenie styczniowe dyrektora MUKu, wracamy do kwestii dotyczącej 

bardzo ważnej rzeczy dotyczącej dalszego funkcjonowania, będziemy się temu przyglądać. 

Stara zasada, o której Pan powinien wiedzieć, pacta sunt servanda  umów trzeba 

dotrzymywać. Umowa trwa do września, ale będziemy jednocześnie nie odbierać żadnej 

komunikacji, będziemy patrzeć na te wydatki, które są poszczególne. Na temat dróg czy 

innych rzeczy przedstawił Pan koncert życzeń. Ja mógłbym mówić trzy godziny o potrzebach 

Zgierza, z którego zostałem wybrany i na pewno bym przelicytował wszystkie inne rzeczy, 

ale na komisjach przecież ustaliliśmy i koledzy na to się zgodzili, jednogłośnie poparliśmy ten 

budżet. To ja nie rozumiem państwa stanowiska. Czy to jest tylko i wyłącznie na użytek 

polityczny, czy to jest na użytek zupełnie niepotrzebnych rzeczy. Jesteśmy razem, tu w tym 

miejscu, dzisiaj 30 grudnia i dyskutujemy nad budżetem, który stanowić będzie podstawę. 

Zgadzam się z Panem Starostą Kozaneckim, że to nie jest budżet tylko dróg, to nie jest budżet 

określonych realizacji, to jest budżet funkcjonowania powiatu, wielu jednostek, wielu ludzi         

zatrudnionych. Daj Panie Boże dla mnie mieć tak odpowiedzialnych ludzi, którzy tak 

skonstruowali, za naszą zgodą, budżet i wchodzimy z takim budżetem w przyszły rok.”  

 

Radny Michał Pilarski oznajmił, iż jest zszokowany, że Przewodnicząca Rady pozwala na 

komentowanie wystąpień klubowych, bo chyba nie tego dotyczy ten punkt. Co innego jest 

głosowanie na komisjach, ponieważ jest to w zakresie działań komisji i być może akurat z tą 

częścią się radny zgadza, a co innego jest głosowanie nad całością budżetu. „Sam Pan 

narzucił pewną formę, ja nie chciałem sprzeczności, takie były stanowiska, tego komentować, 

ale ze mną,  ani z nikim z mojego Klubu Zarząd jakiś umów gentlemen's agreement nie 

zawierał. Być może z Panem tak, z nami nie. I zarzucanie nam, że jesteśmy przeciw,  bo jest 

jakieś gentlemen's agreement i wymaganie od nas dostosowania tego jest cokolwiek 

nadużyciem. Jeżeli Pan Starosta tego dotrzyma i będą te inwestycje, zwrócę za rok honor. 

Natomiast zwrócę uwagę, że ja, jak i inni radni mamy pełne prawo niedowierzać. I w związku 

z tym, że te inwestycje i te sytuacje nie są zapisane w budżecie, mamy pełne prawo nie 

popierać tego budżetu. Jest to wilcze prawo opozycji Panie Przewodniczący. To, że się to 

Panu nie podoba, mogę tylko powiedzieć, no trudno.”    

 

Starosta Zgierski Bogdan Jarota odniósł się do przedstawionych zarzutów. Otóż budżet ma 

swoje ramy i tyle można wydać pieniędzy, ile ich się rzeczywiście posiada. Radnym                         

z opozycji zwrócił uwagę, że nie bierzemy kredytu. Kolejny rok nie bierzemy kredytu, 

schodzimy z zadłużenia. Oczywiście moglibyśmy wszystkie punkty Strategii umieścić w tym 

budżecie i wziąć na to kredyt. Nie wie, jak wówczas radni podeszli by do rozpatrzenia                     

i przyjęcia takiego budżetu. Zwracając się do radnego  Krzysztofa Łebedowskiego Starosta 

powiedział, że te projekty, które były złożone  na program przebudowy gminnej i powiatowej 
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infrastruktury drogowej przeszły weryfikację, są ocenione. Oczywiście uznaliśmy,                         

że punktacja, którą otrzymały jest zbyt niska i stąd też są złożone odwołania. Te odwołania 

mają być rozpatrzone do 30 grudnia i pewnie dzisiaj się to rozstrzygnie i Urząd Wojewódzki 

zamieści listę rankingową. Ale to nie znaczy, że możemy zrezygnować z tych inwestycji                         

w tym momencie, ponieważ nie wiemy, jakie będą oszczędności na przetargach. Bo nawet, 

jeżeli inwestycja będzie na liście rezerwowej, to trzeba poczekać na rozstrzygnięcie końcowe. 

Zupełnie się nie zgadzam z sytuacją, w której Pan zarzuca, że nie realizujemy Strategii 

rozwoju dróg. Wszystkie te inwestycje, które są w tej chwili umieszczone, są w Strategii.              

I chcę zwrócić uwagę na fakt, że Zarząd występował do Rady i Rady udzieliła  zgody na 

złożenie wniosków na te inwestycje. Także nie jest prawdą, że to jest wymysł Zarządu, czy 

wymysł Jaroty. Jeszcze jedna kwestia. Na początku ubiegłego roku mieliśmy trzy inwestycje 

zaplanowane, przy czym pokrycie środków finansowych było na dwie. Rok 2015 skończył się 

dwudziestoma czteroma inwestycjami. Także dając w tej chwili tezę, że  nie zrealizujemy, 

zdaniem Starosty jest ona przedwczesna. Natomiast komentując wystąpienie w imieniu Klubu 

radnego Michała Pilarskiego, Starosta powiedział tak: „Panie radny ja nigdy nie przesadzam              

z obietnicami jakimi by nie były. Nigdy. To mi się nie zdarza, to jest nie w moim charakterze, 

nie w moim typie. I jeżeli z reguły coś obiecuję, staram się dotrzymać. Natomiast myślę,               

że nie odrobił Pan lekcji przygotowując się do tego wystąpienia, ponieważ wystarczyło 

przejrzeć budżety poprzednie, z poprzednich lat i zauważyć, ile było pieniędzy na inwestycje 

w tych budżetach na początku. Były takie budżety, że niebyło praktycznie ani złotówki, albo 

były to symboliczne kwoty stu, dwustu czy trzystu tysięcy. W tej chwili mamy na wydatki 

majątkowe dziewięć i pół miliona zł, osiem sześćset na inwestycje drogowe. W związku                

z czym, ja zupełnie nie rozumiem zarzutu, że ten budżet, który państwu proponujemy jest 

budżetem, który nie zawiera inwestycji. Jest to kwota wyjściowa oczywiście, tak jak 

powiedział Pan Starosta Kozanecki. Budżet będzie zmieniany, co jest oczywistą rzeczą, 

ponieważ jest to dokument dynamiczny, który zawsze będzie się zmieniał w zalewności od 

sytuacji, która będzie miała miejsce. Kwestia następna, to jest remont pewnych ulic                       

w Ozorkowie. Panie radny nie wiem, myślę że siedzi Pan koło kolegi z Ozorkowa i na pewno 

powinien Panu podpowiedzieć, że razem z Panem Burmistrzem Ozorkowa, Pan Burmistrz 

złożył w naszym imieniu wniosek do RPO na przebudowę ulic do centrów logistycznych                 

w Ozorkowie. Jeżeli ten wniosek zostanie pozytywnie rozpatrzony, będą to naprawdę potężne 

inwestycje w Ozorkowie. I nie rozumiem zupełnie, skąd jest to zastrzeżenie. Kwestia 

następna. Zarzut, że ja zabrałem dofinansowanie do linii nr 2, to jest zupełną 

nieodpowiedzialnością, ponieważ było jedno rzeczywiście spotkanie, o którym państwa 

informowałem, w związku z zamiarem - nie z decyzją - z zamiarem odstąpienia  Gminy 

Aleksandrów Łódzki z finansowania, natomiast w tej chwili obowiązuje umowa do września, 

na tą umowę mamy zabezpieczone środki, państwo dzisiaj przyjmiecie te środki na 

dofinansowanie. W związku z czym nie ma tu mowy o jakimkolwiek wycofywaniu się na tą 

chwilę. Oczywiście mają być następne spotkania z włodarzami gmin odnośnie przyszłości tej 

linii i oczywiście będziemy dyskutować. Natomiast broń Boże nie ma takiego zamiaru. 

Oczywiście, ja powiedziałem i to się przyznaję, że jeżeli straci to charakter powiatowy                         

i będzie z punktu A do punktu B tylko ta linia obsługiwała pasażerów, to państwo wybaczą, 

ale nie będzie to miało charakteru powiatowego, a więc tu rzeczywiście może być problem. 

Natomiast, jeżeli będzie to obsługiwać przynajmniej jakąś tam część powiatu, składającą się             

z czterech samorządów, nie będzie żadnego problemu, żebyśmy tutaj się wycofywali                         

z takiego dofinansowania. Także proszę wybaczyć, ale nie rozumiem zupełnie tego 

zastrzeżenia.” 

 

Radny Grzegorz Kuna zwrócił się do radnych o wygaszenie emocji. Minęło dopiero kilka dni, 

gdzie wielu z nas i ja i z różnych opcji otrzymywaliśmy życzenia dużo błogosławieństwa 

bożego. Tu na tej sali zaczynamy tworzyć jakąś wielką politykę. Radny prosił wszystkie 

strony o wygaszenie tych emocji i skupienie się na tym co mamy robić. 
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Radny Krzysztof Łebedowski powiedział: „ja, jako radny, bardzo cenię sobie Pana radnego 

Sławomierza Janiszewskiego za merytoryczne przygotowanie, za wiedzę, ale ja bym chciał 

Panie radny powiedzieć krótko, ja nie wiem skąd u Pana stwierdzenie, że Komisja 

Budżetowo-Finansowa wczoraj podjęła jednogłośnie decyzję o pozytywnym zaopiniowaniu  

budżetu. Jest tutaj przewodnicząca Komisji Ilona Zinser, która może potwierdzić, nie ma 

jeszcze protokołu, czy ja i mój kolega radny Zbigniew Antczak głosowaliśmy za tym 

budżetem. Ja prosiłbym o nie mówienie czegoś, co nie miało miejsca. Ja wczoraj na Komisji 

nie głosowałem za tym budżetem, wstrzymałem się od głosu. Ja muszę pewne rzeczy 

przemyśleć, ja nie działam ad hoc, ja jestem człowiekiem, który programuje, mam umysł 

ścisły, ja pewne rzeczy analizuję i nie podejmuję decyzji pochopnie. Dlatego prosiłbym Pana, 

bo Pana bardzo szanuję, żeby Pan nie mówił, że wczoraj podjęliśmy na Komisji jednogłośnie. 

Pani radna Ilona Zinser może to potwierdzić - jeśli chce, jeśli nie  - to nie. I prosiłbym też 

Pana radnego Kunę, którego też bardzo szanuję, że te uwagi są naprawdę nie na miejscu.                   

My nie jesteśmy Sejmem, jesteśmy powiatem, my głosujemy nad poważną sprawą, głosujemy 

nad budżetem.”    

     

Radna Bożena Palmowska zaznaczyła, że dla niej rzeczą bardzo ważną jest informacja,                  

że będą 5% podwyżki dla pracowników. To jest ogromny sukces, że Zarząd i Skarbnik 

potrafili wygospodarować takie środki. Radna bardzo się z tego cieszy.  

 

Radna Lidia Elert oznajmiła, że w poprzedniej kadencji wielokrotnie występowała o to,                     

by pamiętać o osobach, które potrzebują motywacji, ale tak naprawdę większych środków do 

życia, bo te pieniążki mają niskie. Niestety nie udało się wygospodarować środków.                    

Teraz wystąpiła również do Starosty, kilkakrotnie rozmawiała i udało się, i za to bardzo 

dziękuje w imieniu tych wszystkich pracowników zarówno Starostwa, jak i placówek 

podległych. Osób, które tak naprawdę wykonują ciężką pracę i dla nich to jest ogromna 

radość, że z nowym rokiem otrzymają jakąś podwyżkę. Oby tak dalej.   

 

Radny Witold Kosmowski zgodził, że oczywiście ten budżet jest niedoskonały, nawet by 

powiedział, że nie jest dobry. Pewnie każdy z nas będzie rozliczany z tego budżetu w swoim 

okręgu, natomiast musimy patrzeć na całość. Nie poruszamy tematów, które są niepopularne, 

pomijamy je. Pomijamy temat, że za chwilę będziemy musieli usiąść i zastanowić się nad 

edukacją, bo szkół powiatowych na terenie powiatu jest za dużo. Oczywiście nikt tego tematu 

nie chce dotknąć, bo to jest temat niepopularny, łatwiej jest wybudować drogę niż usiąść do 

tego tematu. Nawiązując do wypowiedzi Starosty, to z tego co radny wie, nie bierzemy 

kredytu, dlatego że nie mamy takiej możliwości. Na pewno tak  było w tamtej kadencji, że nie 

były brane, bo nie było możliwości, ponieważ został przejęty budżet powiatu po 2010 roku                 

z około 23 milionami kredytu. „Mam nadzieję, że te kredyty będziemy spłacali, a to co 

zaoszczędzimy pójdzie na inwestycje nie będziemy przejadać na nie podwyżki, bo podwyżki 

dla tych osób, które mają niskie uposażenia, jak najbardziej należą się. Tylko musimy patrzeć 

na temat zatrudnienia, czy to są zatrudnienia, które naprawdę są potrzebne i konieczne, które 

będą prowadziły do rozwoju naszego powiatu, czy po prostu są to zatrudnienia, bo ktoś musi 

dostać jakąś pracę. Ja w czerwcu miałem interpelację odnośnie wzrostu zatrudnienia, więc od 

początku roku do czerwca wzrosło bodajże o 17 osób. Pamiętam jak w 2010 roku Starosta 

Kozanecki nastał, był przerost zatrudnienia i w ciągu kadencji ubyło osób bodajże 47.                       

A dzisiaj znowu idziemy i te pieniądze, które były wtedy zaoszczędzone kosztem zwykłych 

pracowników, którzy niestety musieli odejść, dzisiaj przejadamy. Boję się, że dzisiaj  jeszcze 

na ten rok szesnasty nam starczy, natomiast co roku będzie gorzej. Nikt o tym nie mówi,                         

że wprowadzenie wolnej kwoty do ośmiu tysięcy złotych spowoduje dosyć duży uszczerbek 

w budżecie każdego samorządu - powiatowego może mniej, na pewno bardzo ucierpią gminy. 

Dlatego, proszę, żeby naprawdę było to racjonalnie, wykorzystać Wydział Funduszy, który 

liczy 8 osób, a tutaj z tego budżetu obawiam się, że są wpisane teoretycznie dofinansowania, 
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natomiast obawiam się, że tych dofinansowań będzie mało. I idźmy nie w miękkie projekty, 

które w większości są to szkolenia - one są potrzebne. Ale tak naprawdę nas jako radnych 

nasi mieszkańcy będą rozliczać za to, co my wybudujemy i co zostawimy po sobie.”   

 

Radny Michał Pilarski podniósł sprawę  wzrostu wydatków na zatrudnienia i podwyżki w tym 

roku. O 40% wzrosła liczebność Zarządu, czy Zarząd też obejmują te podwyżki. Następnie 

radny zwrócił uwagę na rzecz bardzo niebezpieczną związaną z wydatkami. Wcześniej,                 

czy później będziemy musieli ponieść koszty, o ile przegramy sprawę czy szereg spraw, 

związane z parkingiem z parkowaniem samochodów tych zaległych i tych których nie 

odebraliśmy od poprzedniego usługodawcy. Narasta to lawinowo, bo o grube tysiące dziennie 

rośnie ten rachunek. Tych pieniędzy nie ma zabezpieczonych w budżecie. Co będzie, jeżeli                  

w połowie roku przegramy sprawę z Markabem. To będą podwyżki, będą inwestycje, czy po 

prostu będziemy musieli to zapłacić?    

 

Wicestarosta nawiązując do wypowiedzi radnego Witolda Kosmowskiego przekazał,                        

iż niestety jest tak, że musimy także robić i projekty miękkie w takim wymiarze w jakim one 

są zaplanowane w budżecie, bo zmieniła się strategia w sprawie realizacji środków unijnych. 

Realizacja tzw. twardych projektów unijnych, czyli jakiś inwestycji, jakiś remontów musi być 

poprzedzona realizacją projektu miękkiego. To nie jest już tak, że tylko sam projekt twardy 

wystarczy i potem go zrealizować. Dla tej jednostki, dla tej nieruchomości musi być jakiś 

projekt miękki, by móc skutecznie starać się o środki na realizację projektu inwestycyjnego.  

 

Ad. 9f) 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały po autopoprawkach.  

Za przyjęciem głosowało  18 radnych. 

Przeciw głosowało     7 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    4 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XIV/172/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego               

na rok 2016 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 5 stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Starosta podziękował za przyjęcie budżetu i zapewnił, że on będzie realizowany zgodnie                    

z duchem, którego podejmujemy w miarę sprawiedliwie, na ile będzie to oczywiście 

możliwie. Podziękowania złożył wszystkim tym, którzy przyczynili się do konstrukcji tego 

budżetu, w szczególności Pani Skarbnik i Wydziałowi Finansowemu. Wszystkim 

pracownikom, naczelnikom, którzy zgłaszali swoje wnioski do tego budżetu. Również 

podziękował Zarządowi za pracę przy budżecie, jak i również wszystkim radnym, którzy 

merytorycznie wypowiadali się i w trosce o dobro powiatu uczestniczyli w tej dyskusji nad 

tym budżetem.  

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2016-2022 stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2016-2022 po autopoprawkach stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały po autopoprawkach. 
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Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu w zakresie dotyczącym Komisji , 

 Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego w zakresie dotyczącym Komisji , 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji , 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji – po 

autopoprawkach, 

 Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Budżetowo-Finansowej – po autopoprawkach, 

 Statutowo-Prawnej – po autopoprawkach, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji – 

po autopoprawkach 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały po autopoprawkach.  

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XIV/173/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2016-2022 stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 6 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad. 11a) 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Starosty stanowi załącznik nr 23 

do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały. Przekazała, że Komisja Statutowo-

Prawna po przeanalizowaniu skargi wnioskuje o uznanie jej za niezasadną.  

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Budziarski przekazał, że skarga dotyczy 

Pana Mateusza Wojtczaka, który złamał przepisy prawa o ruchu drogowym, jechał powyżej                        

50 km/h. Policja przesłała informację o zatrzymaniu prawa jazdy. Starosta wydał decyzję                   

o zatrzymaniu tego prawa jazdy na okres 3 miesięcy. Po tym okresie Starosta wydał prawo 

jazdy i w tym samym dniu skarżący złożył skargę na czynności Starosty, bo uważał, że jeżeli 

odmówił przyjęcia mandatu i sprawę będzie rozpatrywał sąd, to prawo jazdy, do czasu 

rozstrzygnięcia sądowego, powinien mieć przywrócone. Oczywiście to jest bezzasadne.     

 

Radny Michał Pilarski zapytał, czy może prosić o opinię prawną, ponieważ zna tylko 

wypowiedź członka Zarządu w tej sprawie.   

 

Przewodnicząca Rady podała, że skargą zajmowała się Komisja Statutowo-Prawna. Radca 

prawny tutaj nie zajmuje stanowisk jako prawnik, tylko opiniuje projekty uchwał.  

 

Starosta wyjaśnił, że Starosta wydaje decyzję, a decyzja jest konsekwencją postanowień                 

w tym wypadku Policji. Praktycznie nie ma możliwości zmiany decyzji. To jest typowa 

administracyjna czynność, którą wykonuje Starosta. I jedynym organem, który jest w stanie 

cokolwiek zmienić, to jest sąd. W opinii Starosty skarżący nie miał racji mając jakiekolwiek 

uwagi do tegoż postanowienia. On się powołuje na jedno rozstrzygnięcie sądu, ale była taka 

sytuacja, że zatrzymany podważył legalność urządzenia pomiarowego i odwołał się do sądu.    

I sąd uznał rzeczywiście, że policjant zatrzymujący tą osobę posługiwał się nie takim 

urządzeniem. Ale to była decyzja sądu, a nie starosty.  

Następnie Starosta oświadczył, że nie będzie brał udziału w głosowaniu nad przedmiotową 

uchwałą.  
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Radny Michał Pilarski oznajmił, że nie czuje się kompetentny do rozstrzygnięcia w tej 

sprawie i nie będzie brał udziału w głosowaniu. 

  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały uznający w § 1 skargę za 

niezasadną.  

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XIV/174/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Starosty 

stanowi załącznik nr 24 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 7 stanowi załącznik nr 25                

do protokołu.   

 

Ad. 11b) 

Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwał Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie 

rozpatrzenia skarg na Starostę Zgierskiego stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przekazała, że  Komisja Statutowo-Prawna pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XIV/175/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uchylenia uchwał Rady Powiatu Zgierskiego 

w sprawie rozpatrzenia skarg na Starostę Zgierskiego stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 8 stanowi załącznik nr 28 do protokołu.   

 

Starosta przekazał, że razem z Wicestarostą nie brali udziału w głosowaniu nad podjęciem 

przedmiotowej uchwały.   

 

Ad. 11c) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/8/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                      

5 grudnia 2014 r. w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji stanowi 

załącznik nr 29 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały. Przekazała, iż radny Dominik Gabrysiak 

zgłosił akces do pracy w tej Komisji.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Krzysztof Jurek powiedział,                 

że Komisja jednogłośnie zaaprobowała radnego Dominika Gabrysiaka. Komisja uważa,                  

że  będzie to współpraca konstruktywna i przyniesie dużo owoców dla dobra oświaty, kultury, 

sportu i rekreacji naszego powiatu.  
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XIV/176/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie zmiany uchwały Nr II/8/14 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 5 grudnia 2014 r. w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury, Sportu            

i Rekreacji stanowi załącznik nr 30 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 9 stanowi 

załącznik nr 31 do protokołu.   

 

Ad. 11d) 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2016 

stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, 

 Ochrony Zdrowia, i Opieki Społecznej, 

 Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XIV/177/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu 

Zgierskiego na rok 2016 stanowi załącznik nr 33 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 10 

stanowi załącznik nr 34 do protokołu.   

 

Ad. 11e) 

Projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Mistrzostwa Sportowego – 

Liceum Ogólnokształcącego im. Mikołaja Kopernika w Aleksandrowie Łódzkim stanowi 

załącznik nr 35 do protokołu.  

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Adam Świniuch przedstawił projekt uchwały. Zgłosił 

autopoprawkę do projektu uchwały, aby w podstawie prawnej podane w nawiasie publikacje 

dotyczące ustawy o systemie oświaty zastąpić zapisem „(Dz. U. z 2015 r. poz. 2156)”. 

Autopoprawka podyktowana jest tym, że w drugiej połowie grudnia ukazał się tekst jednolity 

ustawy o systemie oświaty.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 
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Radny Adam Bączyk chciał wiedzieć, czym różni się internat od bursy. Co likwidujemy,                    

a co zostaje.  

 

Członek Zarządu Adam Świniuch wyjaśnił, że bursa jest takim szczególnym typem internatu, 

gdzie mogą pomieszkiwać uczniowie z różnych szkół z danego terenu lub spoza terenu, 

natomiast internat jest literalnie przypisany do określonej szkoły.    

 

Radny Adam Bączyk dopytywał, czy zarówno jedna placówka, jak i druga będzie miała za 

zadanie wyżywienie dzieci.  

 

Członek Zarządu Adam Świniuch odpowiedział, że jeżeli w internacie jest stołówka,                           

to oczywiście w tej bursie również będzie stołówka – a w  tym przypadku jest.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką.  

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XIV/178/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Mistrzostwa 

Sportowego – Liceum Ogólnokształcącego im. Mikołaja Kopernika w Aleksandrowie 

Łódzkim stanowi załącznik nr 36 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 11 stanowi załącznik 

nr 37 do protokołu.   

 

Ad. 11f) 

Projekt uchwały w sprawie podjęcia przygotowań do utworzenia Bursy w Aleksandrowie 

Łódzkim stanowi załącznik nr 38 do protokołu.  

 

Członek Zarządu Adam Świniuch przedstawił projekt uchwały. Zgłosił autopoprawkę 

identyczną jak przy poprzednim projekcie uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką.  

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała XIV/179/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie podjęcia przygotowań do utworzenia Bursy 

w Aleksandrowie stanowi załącznik nr 39 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 12 stanowi 

załącznik nr 40 do protokołu.   

 

Ad. 11g) 

Projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do gimnazjum 

publicznego stanowi załącznik nr 41 do protokołu.  

 

Członek Zarządu Adam Świniuch przedstawił projekt uchwały. Zgłosił identyczną 

autopoprawkę jak przy poprzednich projektach uchwał. 
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Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką.  

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała XIV/180/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie określenia kryteriów postępowania 

rekrutacyjnego do gimnazjum publicznego stanowi załącznik nr 42 do protokołu. Wydruk                 

z głosowania nr 13 stanowi załącznik nr 43 do protokołu.   

 

Ad. 11h) 

Projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego do publicznych 

placówek zapewniających opiekę i wychowanie uczniom w okresie pobierania nauki poza 

miejscem stałego zamieszkania stanowi załącznik nr 44 do protokołu.  

 

Członek Zarządu Adam Świniuch przedstawił projekt uchwały. Zgłosił identyczną 

autopoprawkę jak przy poprzednich projektach uchwał . 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką.  

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała XIV/181/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie określenia kryteriów postępowania 

rekrutacyjnego do publicznych placówek zapewniających opiekę i wychowanie uczniom                        

w okresie pobierania nauki poza miejscem stałego zamieszkania stanowi załącznik nr 45                      

do protokołu. Wydruk z głosowania nr 14 stanowi załącznik nr 46 do protokołu.   

 

Ad. 11i) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie 

Miastu Zgierz na dofinansowanie organizowania międzygminnego transportu zbiorowego              

na terenie Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 47 do protokołu.  

 

Starosta przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała XIV/182/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej Gminie Miastu Zgierz na dofinansowanie organizowania międzygminnego 

transportu zbiorowego na terenie Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 15 stanowi załącznik nr 49 do protokołu.   

 

Ad. 11j) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia               

22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2015 stanowi 

załącznik nr 50 do protokołu.  

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała XIV/183/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego            

na rok 2015 stanowi załącznik nr 51 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 16 stanowi 

załącznik nr 52 do protokołu.   

 

Ad. 11k) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/18/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia               

22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2015-2022 stanowi załącznik nr 53 do protokołu.  

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała XIV/184/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie zmiany uchwały nr III/18/14 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
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Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2015-2022 stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 17 stanowi załącznik nr 55 do protokołu.   

 

Ad. 11l) 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2015 stanowi załącznik nr 56 do protokołu.  

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała XIV/185/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie ustalenia wydatków niewygasających                        

z upływem roku budżetowego 2015 stanowi załącznik nr 57 do protokołu. Wydruk                            

z głosowania nr 18 stanowi załącznik nr 58 do protokołu.   

 

Ad. 12 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 

Powiatu stanowi załącznik nr 59 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła informację. Zwróciła uwagę na petycje, które wpłynęły, 

oprócz tego że do Starosty Zgierskiego, to również do Rady Powiatu Zgierskiego. Radni                  

w materiałach je otrzymali, jak również zostały one opublikowane na stronie internetowej. 

Ustawa o petycjach z jednej strony zobowiązuje organ do rozpatrzenia petycji w okresie 

trzech miesięcy, ale art. 6 tej ustawy nakłada obowiązek rozstrzygnięcia czy jesteśmy 

właściwym jej adresatem. Wpłynęły dwie petycje: jedna dotycząca wstrzymania 

postępowania dotyczącego udzielenia pozwolenia na budowę budynku usługowego 

schroniska dla zwierząt we wsi Jasionka, a druga petycja dotyczy żądania przywrócenia ruchu 

jednokierunkowego oraz zniesienia obustronnego zakazu zatrzymywania się i postoju na ulicy 

Piotra Skargi w Zgierzu. Organ, jakim jest Rada Powiatu nie ma w swoim zakresie 

kompetencji do rozstrzygania merytorycznego zasadności prowadzonych postępowań,                    

czy wydanych decyzji. Zgodnie z § 8 Statutu Powiatu Zgierskiego Rada w formie uchwał,  

czy opinii czy stanowisk może zajmować stanowiska, natomiast petycja ma troszeczkę inne 

uprawnienia. Petycja zobowiązuje, że  organ który wypowiada się na temat zasadności czy 

uznania, czy też nie uznania tej petycji musi mieć do tego kompetencje. Tutaj przed chwilą               

w przerwie sesji odbyło się spotkanie przewodniczących klubów i wspólnie ze Starostą                     

i Wicestarostą ustalaliśmy stanowisko, jakie będzie musiała Rada zajmować raz w kwestii 

uznania czy jest uprawniona do rozpatrywania konkretnych petycji (bo tych petycji pewnie 

jako komunikatorów mieszkańców, obywateli z samorządem  będzie składanych coraz 

więcej, bo taka praktyka funkcjonuje), a z drugiej strony będziemy się zastanawiali, żeby              

w Radzie powołać samodzielny organ czy to komisje, czy zasady dotyczące na przyszłość  

opracowywania rozpatrywania tych petycji. Jest to nowy twór i dotychczasowy Statut nie 

określał jeszcze formuły rozpatrywania tego. Na spotkaniu zostało zaproponowane 

stanowisko (radny Michał Pilarski był innego zdania), aby wprowadzić do porządku 

dzisiejszej sesji dwa dodatkowe projekty uchwał dotyczące przekazania petycji właściwemu 

organowi. Organ po uznaniu się za niewłaściwy do rozpatrzenia petycji musi ją w ciągu 30 
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dni przekazać organowi właściwemu. Rada nie będzie stroną w tej sprawie, gdyż nie jest 

organem, który może podejmować decyzje ostateczne, zatrzymywać bieg określonych 

decyzji, czy wydawać konkretne nakazy dotyczące przeprowadzenia postępowania. My nie 

mamy się wypowiadać czy wspieramy budowę, czy jesteśmy przeciw, bo możemy w tej 

sprawie wydać stanowisko. Jeżeli wpłynie taki wniosek, będzie Rada zajmowała się 

stanowiskiem. My mamy w tym momencie się wypowiedzieć, czy jako Rada Powiatu 

jesteśmy właściwym adresatem tych dwóch złożonych petycji.  

 

Zdaniem radnego Krzysztofa Łebedowskiego jest to trochę nie fair wobec mieszkańców 

miejscowości Jasionka. Ten temat ciągnie się już dość długo. Radny sam składał kilka 

interpelacji w tej sprawie. Ci mieszkańcy zostali pominięci jako strona. Pismo wpłynęło                        

9 grudnia, także były komisje, można było wcześniej temat omówić. „Ja widzę, że dzisiaj na 

szybko są organizowane komisje i tak naprawdę jest to nie fair w stosunku do tych osób, 

które proszą nas o pomoc, których my reprezentujemy. Nie wiem, czy wszyscy radni się ze 

mną zgodzą, ale moje zdanie jest takie, że nie powinniśmy bez zastanowienia na szybko 

podejmować decyzji, taką jak dzisiaj podejmujemy, że na szybko zbiera się komisja i na 

szybko wrzucamy dwie uchwały. To jest bardzo ważna dla wielu mieszkańców Jasionki 

sprawa. Ci mieszkańcy już od dawna proszą nas o pomoc, proszą radnych. I niestety nie 

zachowujmy się nie fair wobec tych mieszkańców. Ja bym tą sprawę po prostu odłożył, zajął 

stanowisko i zrobił wszystko, wykorzystał wszystkie możliwości prawne. Jest z nami radca 

prawny, która powinna znaleźć możliwość rozwiązania tego sporu i problemu mieszkańców, 

żebyśmy mogli im pomóc. Jest to bardzo istotne. Jest to nieładne z naszej strony, że tak na 

szybko wrzucamy taką sprawę dotyczącą właśnie mieszkańców na ostatni moment.”  

 

Przewodnicząca Rady powiedziała: „proszę nie upraszczać sprawy, że odrzucamy sprawę 

mieszkańców. Pan składał wielokrotnie już w interpelacjach sprawę dotycząca wsparcia tutaj 

działań mieszkańców. Proszę zawnioskować o zajęcie stanowiska, wydanie opinii. My nie 

odrzucamy sprawy mieszkańców, my mamy oddać to do organu właściwego z uwagi na 

kompetencje, jakie ten organ posiada. Możemy oczywiście tutaj debatować, możemy zrobić 

specjalne spotkanie z mieszkańcami. Petycja musi być adresowana do podmiotu 

posiadającego kompetencje w przedstawianej sprawie.”  

 

Radny Krzysztof Łebedowski oznajmił, „ja rozumiem. Czyli osobą kompetentną jest Pan 

Starosta i rozumiem, że Pan Starosta zrobi wszystko, wykorzysta wszystkie możliwości 

prawne, żeby tym mieszkańcom pomóc. Ja proszę w imieniu mieszkańców jeszcze raz Pana 

Starostę, żeby tego pozwolenia na budowę nie wydawać.” 

 

Radny Michał Pilarski podkreślił, że ma tylko jedną zasadniczą wątpliwość. „Przyjmuję do 

wiadomości, że to jest 30 dni od daty wpłynięcia petycji. Petycja wpłynęła 9 grudnia. To co 

się tutaj dzieje, ta dyskusja nie była wpisana w ogóle w porządek obrad. Gdyby była wpisana 

moglibyśmy autorów petycji zaprosić na obrady tej sesji, żeby mogli usłyszeć te argumenty, 

które mówimy dzisiaj i żeby potraktować ich poważnie z należytym szacunkiem. Natomiast 

my tego w tej chwili nie robimy. Dla mnie rozsądniejszym i bardziej grzecznym 

rozwiązaniem byłoby nawet zwołać jednopunktową sesję nadzwyczajną i wtedy tych ludzi 

byśmy zaprosili. Natomiast w tej chwili podejmowanie tego, jak gdyby kuchennymi 

drzwiami, od tyłu bez wprowadzania tego do porządku obrad (a wpłynęło to na 7 dni przed 

sesją) wydaje mi się po prostu niestosowne. Stąd są moje wątpliwości. Ja nie rozstrzygam, 

czy Rada jest kompetentna, czy nie jest kompetentna do rozstrzygania tej petycji. Pewnie tak 

czy siak podjęlibyśmy tą decyzję, że skierujemy sprawę do Pana Starosty i ewentualnie 

przyjmowali stosowne stanowisko, bo to jest logiczne rozwiązanie. Tylko mówię o złym 

trybie postępowania w tej kwestii, który został nam dzisiaj zaproponowany. Zwoływanie 

gdzieś  z boku przewodniczących klubów, a co z radnymi niezrzeszonymi – dlaczego ich nie 

było na tym spotkaniu? Pewnych rzeczy nie rozumiemy i to jest jak gdyby wyjaśnieniem 
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mojego stanowiska. Ja jasno przedstawiłem na Klubie stanowisko, natomiast uważam,                        

że trochę tak nieładnie się tych ludzi traktuje.” 

 

Radny Michał Pieruń zgodził się z radnym Michałem Pilarskim. Radni niezrzeszeni nie 

uczestniczyli w tym spotkaniu nad omawianiem tej sprawy. Również uważa, że każdy ma 

swoje kompetencje i Rada pewnych rzeczy nie może - to jest jasne. Natomiast to,                          

co powiedział przedmówca, pewien szacunek dla tych składających petycje jest wymagany. 

Oczywiście możemy przekazać to dalej. Tylko nie wie, czy z opinią jakąś, czy ze 

stanowiskiem Rady  należy przekazać to Staroście. Teraz nie ma na to za bardzo czasu, ale na 

przyszłość to by prosili, żeby takie rzeczy poważnie traktować szczególnie, że to jest sprawa, 

od wielu miesięcy.     

 

Przewodnicząca Rady zaznaczyła, że ustawa o petycjach jest ustawą nową i brakuje jeszcze 

takich interpretacji i trybu postępowania, będziemy na pewno z tego wyciągać wnioski.   

 

Radna Krzysztofa Kubiak powiedziała, że dzisiaj Rada rozpatruje to, że nie może 

podejmować decyzji, bo nie Rada jest kompetentna. zgodziła się, że w kompetencji Starosty 

leży rozpatrzenie przedmiotowych petycji. Decyzje wydaje Starosta i tą decyzję skarżą ci 

ludzie.  

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że to starała się tłumaczyć radnemu Krzysztofowi 

Łebedowskiemu, że nic nie stoi na przeszkodzie, żeby wpłynął wniosek dotyczący podjęcia 

przez Radę Powiatu stanowiska w sprawie i możemy rzeczywiście starać się wspierać czy też 

nie wspierać działania i to będzie dopiero podlegało dyskusji. 

 

Wicestarosta zwrócił uwagę, że niewątpliwie Komisja Statutowo-Prawna będzie musiała się 

zastanowić nad zmianą w Statucie Powiatu Zgierskiego uwzględniającą instytucję petycji, 

aby nie było tego rodzaju wątpliwości, o których mówił radny Pilarski, a za nim także inni 

radni. Następnie apelowa do radnych, abyśmy jako Rada nie wchodzili w proces 

administracyjny, który kończy się wydaniem decyzji przez Starostę, bo po pierwsze nie 

możemy, a po drugie zablokujemy wydawanie jakichkolwiek decyzji. W ciągu roku 

kalendarzowego na terenie Powiatu Zgierskiego wydawanych jest około dwóch tysięcy 

pozwoleń na budowę. Jeśli o każdej z tych decyzji będziemy tutaj w komisjach czy na sesjach 

plenarnych dyskutować, to na dobrą sprawę będziemy Radą Powiatu nieustającą. A jeśli do 

tego dodamy sprawy np. wydawania praw jazd, czy dokumentów związanych z odbieraniem 

prawa jazdy, to właściwie będziemy się zajmowali tym, czym powinien zajmować się tylko 

urząd, a w sumie jakby z punktu widzenia prawa Starosta, a zabraknie nam czasu antenowego 

na sprawy, które są w kompetencjach Rady Powiatu. I jeszcze jedna sprawa. W sprawach 

kontrowersyjnych jest przewidziany w Kodeksie postępowania administracyjnego czynnik 

odwoławczy. Akurat w przypadku pozwoleń na budowę tą instytucją jest wojewoda. I jeżeli 

jakakolwiek ze stron, ktoś kto czuje się za stronę w posterowaniu administracyjnym, może się 

odwołać do wojewody, a potem jeszcze wyżej. Dlatego powinniśmy starać się skoncentrować 

na tym, co jest w Radzie najważniejsze. Nie mówi, żeby Rada nie zajmowała stanowisk                   

w różnych ważnych sprawach, ale nie w indywidualnych, bo skargi indywidualnie nie są 

absolutnie przewidziane do kompetencji dla Rady. Mało tego, jeśli będziemy apelować do 

Starosty, aby w sprawie pozwolenia na budowę  zajął stanowisko takie czy inne, to w 

przypadku procesu odwoławczego Starosta może być oskarżony o stronniczość. A tak jest 

skonstruowane prawo budowlane, żeby nie było uznaniowości. Jeżeli wnioskodawca, 

inwestor spełni wszystkie wymogi zagospodarowania przestrzennego dla danego terenu,                 

a jeżeli takiego nie ma to warunki o decyzjach zabudowy wydanej przez wójta, burmistrza, 

prezydenta i spełni wszystkie wymogi prawa budowlanego, to czy Staroście się podoba,                  

czy nie, musi pozwolenie na budowę wydać. Jeżeli nie spełni to czy Staroście się podoba,              

czy nie takiego pozwolenia nie może wydać. Jeżeli Starosta wcześniej będzie informował,            
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że inwestycja mu się nie podoba, albo mu się podoba jest zwolennikiem, to wszyscy, którzy              

z tej decyzji będą niezadowoleni, będą mogli pewnie skutecznie oskarżyć Starostę                              

o stronniczość w sprawie i o wyłączenie go z postępowania. Historia administracji zna takie 

przypadki. 

 

Radny Krzysztof Łebedowski oznajmił, że chciałby złożyć wniosek o zajęcie stanowiska 

przez Radę w tej sprawie, budowy tego schroniska w miejscowości Jasionka. Ale chciałby też 

Wicestaroście przytoczyć taki przykład: „ciekawy jestem co by Pan zrobił, gdyby Panu                      

w miejscu, gdzie Pan mieszka ktoś postawił jakiś kurnik, chlewnię, gdzie cały czas z tej 

inwestycji wydobywałby się fetor. Co by Pan rozbił, czy by Pan nie walczył o swoje, chciałby 

Pan.” 

 

Radny Michał Pilarski odnosząc się do wypowiedzi Wicestarosty przyznał, że z jednej strony 

rozumie obawy, że Starosta mógłby być uznany za stronniczość, natomiast nie zgadzał się ze 

stwierdzeniem, że jest to sprawa jednostkowa. Sprawa ta dotyczy nie małej liczby 

mieszkańców, sporej miejscowości jak na warunki powiatu i dotyczy też środowiska, które 

poprzez to co się dzieje wokół schronisk zapach, fetor, hałas ma bardzo szerokie 

oddziaływanie. Sprawa dotyczy jednej inwestycji, ale na pewno nie jest jednostkowa. Sprawa 

dotyczy sporej liczby mieszkańców i w sumie w kontaktach ze Starostą do kogo ci ludzie 

mają się zwrócić o pomoc, jak nie do Rady i sądzi, że należy rozważyć kwestie normalnych 

standardowych inwestycji, a inwestycji budzących kontrowersje i może niekoniecznie tak od 

razu bez żadnych dyskusji, bez możliwości zajęcia jakiegokolwiek stanowiska podchodzić do 

tego w ten sposób. To w sumie jesteśmy po to radnymi, po to nas wybierano w tym okręgu                

i w pozostałych okręgach, żebyśmy te interesy mieszkańców powiatu na styku ich ze 

Starostwem również reprezentować. „Dlatego teraz  sklasyfikowanie, w tej konkretnej 

sprawie, pod którą jest podpisane tak wiele osób, petycję jako sprawę jednostkową chciałem 

stanowczo powiedzieć, że ja się z takim podejściem nie zgadzam.” Oczywiście Wicestarosta 

ma pełne prawo mieć odmienne zdanie.  

 

Radny Grzegorz Kuna zwrócił uwagę, że tzw. miejscowe plany zagospodarowania 

przestrzennego są przede wszystkim na wniosek mieszkańców i w wielu sytuacjach jest tak, 

że te miejscowe plany są konsultowane na zebraniach wiejskich, później jest odpowiednia 

procedura w samorządzie itd. Radny nie odnosi się do tej konkretnej sytuacji, ale bywa tak,   

że na zebranie wiejskie, gdzie uprawnionych jest stu mieszkańców do głosowania przychodzi 

siedem, osiem osób, a później są pretensje, że czegoś tam nie wiedzieli, nie widzieli i szum 

dopiero zaczyna się wtedy, kiedy zaczyna się coś robić. Przykładem może być jego własna 

miejscowość, gdzie ludzie, którzy nigdy nie uczestniczyli w życiu publicznym, nawet w tej 

najmniejszej społeczności jaką jest sołectwo, potem mają pretensję, albo nie zgadzają się na 

powstanie jakiejś inwestycji. 200 metrów od domu radnego trwa olbrzymia inwestycja, gdzie 

prace trwają od godziny piątej rano do godziny dwudziestej drugiej i różnie ludzie to 

odbierają, natomiast on oko przymyka, bo wie, że ta firma też ma jakieś zobowiązania, musi 

to robić. Czasami trzeba się po prostu z pewnymi rzeczami pogodzić. A jeśli w odpowiednim 

czasie nie zareagowałem bądź inni nie zareagowali, to niestety trzeba ponosić jakieś tam 

konsekwencje. Jeśli radny Krzysztof Łebedowski taki wniosek złoży nie ma problemu, 

możemy rzeczywiście zwołać taką nadzwyczajną sesję, przyjadę ustosunkuję się do tego, 

natomiast powtarzam jeszcze raz, wiele błędów, wiele niedomówień wynika z tego, że jest 

brak obywateli w życiu publicznym, ale to oni sami zgotowali ten los.  

 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję. Warto zapoznać się z tą ustawą o petycjach, która 

może nie do końca jest racjonalna we wszystkim. Musimy dzisiaj zakończyć ten temat i jeżeli 

nie podejmiemy tych uchwał w sprawie będziemy to rozstrzygać pomimo, że nie posiadamy 

kompetencji. W związku z powyższym proponuje rozszerzenie porządku obrad.   
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Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach o godz. 13
40

. 

Przewodnicząca wznowiła obrady o godz. 14
30

. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie zmianę porządku obrad poprzez 

wprowadzenie pkt 12a w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie przekazania właściwemu 

organowi petycji mieszkańców wsi Jasionka i okolic.” 

Za przyjęciem głosowało    17 radnych. 

Przeciw głosowało       0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu      6 radnych. 

W wyniku głosowania Rada zmieniła porządek obrad. Wydruk z głosowania nr 19 stanowi 

załącznik nr 60 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie zmianę porządku obrad poprzez 

wprowadzenie pkt 12b w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie przekazania właściwemu 

organowi petycji mieszkańców ulicy Piotra Skargi w Zgierzu.” 

Za przyjęciem głosowało    18 radnych. 

Przeciw głosował       1 radny. 

Wstrzymało się od głosu      4 radnych. 

W wyniku głosowania Rada zmieniła porządek obrad. Wydruk z głosowania nr 20 stanowi 

załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Ad. 12a) 

Projekt uchwały w sprawie przekazania właściwemu organowi petycji mieszkańców wsi 

Jasionka i okolic stanowi załącznik nr 62 do protokołu 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały. Zadeklarowała, że w piśmie 

przewodnim dla wnioskodawców postara się szerzej temat uzasadnić i podpowiedzieć może 

jeszcze inne drogi postępowania.  

 

Radny Józef Dziemdziela uważał, że w ten sposób nie należy procedować tej petycji z uwagi 

na to, że ona już wpłynęła do Starosty Zgierskiego i przekazanie czegoś, co już ma Starosta 

trochę mija się z celem. Poza tym petycja wpłynęła do wiadomości radnych, a nie do Rady. 

Do organu nie wpłynęła. Adresowana jest do Starosty Zgierskiego i Radnych Powiatu 

Zgierskiego. Autorzy w ostatnim zdaniu wyrazili bardzo jasne stanowisko, co chcą od 

radnych „Wnosimy o dołączenie petycji do akt toczącego się postępowania, upublicznienie 

petycji mieszkańców wsi na stronie internetowej Starostwa Powiatowego w Zgierzu, a także 

udostępnienie treści dokumentu wszystkim Radnym Powiatu Zgierskiego podczas najbliższej 

sesji Rady.” Zdaniem radnego Przewodnicząca wykonała te rzeczy w stu procentach,                       

bo dyskutowaliśmy na ten temat, petycja zostanie umieszczona na stronie internetowej. Także 

uchwała przekazania właściwemu organowi petycji, która dotarła do Starosty jest zbędna.      

 

Radny Krzysztof Łebedowski nie zgodził się z przedmówcą, bo już na pierwszej stronie jest 

napisane do Starosty Powiatu Zgierskiego i Radnych Powiatu Zgierskiego, czyli już na 

pierwszej stronie jest zaadresowane do Radnych.   

 

Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że radny Józef Dziemdziela miał na myśli organ, a organem 

jest Rada Powiatu Zgierskiego, natomiast tą Radę stanowią radni.   

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  13 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    9 radnych. 



26 

 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała XIV/186/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie przekazania właściwemu organowi petycji 

mieszkańców wsi Jasionka i okolic stanowi załącznik nr 63 do protokołu. Wydruk                            

z głosowania nr 21 stanowi załącznik nr 64 do protokołu.   

 

Ad. 12b) 

Projekt uchwały w sprawie przekazania właściwemu organowi petycji mieszkańców ulicy 

Piotra Skargi w Zgierzu stanowi załącznik nr 65 do protokołu 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  13 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    8 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała XIV/187/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie przekazania właściwemu organowi petycji 

mieszkańców ulicy Piotra Skargi w Zgierzu stanowi załącznik nr 66 do protokołu. Wydruk z 

głosowania nr 22 stanowi załącznik nr 67 do protokołu.   

 

Ad. 13 

Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonywaniu uchwał Rady  

w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

Ad. 14 

Starosta oznajmił, iż odpowiedzi na interpelacje zostaną udzielone na piśmie w statutowym 

terminie. 

 

Ad. 15 

Radny Michał Pieruń w imieniu swoim oraz Stowarzyszenia byłych działaczy, zawodników, 

sympatyków Klubu Sportowego Boruta podziękował Zarządowi Powiatu za udostępnienie                  

i umożliwienie umocowania tablicy pamiątkowej poświęconej Władysławowi Lisieckiemu.   

 

Radny Michał Pilarski zwrócił się do Przewodniczącej Rady o poinformowanie na piśmie, 

jaki jest zakres obowiązków radców prawnych podczas sesji Rady Powiatu Zgierskiego,                          

i w ogóle obsługi Rady,  radnych i komisji. O co radni mogą pytać       

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, aby o zakres obowiązków radcy prawnego radny 

zwrócił się do jego pracodawcy.  

 

Radny Michał Pilarski złożył interpelację do Starosty o przygotowanie zakresu obowiązków 

radców prawnych w związku z ich pracą i wszelkimi kontaktami zawodowymi z Radą 

Powiatu Zgierskiego. 

 

Radna Bożena Palmowska podziękowała za wsparcie akcji „Znajdź w sobie Anioła”.  

 

Ad. 16 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia             

obrad XIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 14
40

. 

 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała   

  


